

# Conference Program Schedule

Thursday January 24<sup>th</sup>, 2019

## Day One: Innovation for a Healthier Economy

Time	Session Description	Room
8:15 - 9:00 a.m.	Registration	Admiral
Pull up a seat, grab a cup of coffee and get ready for two full days of learning and networking!		
9:00 - 9:30 a.m.	Opening Prayer & Conference Introduction	Admiral
<b>Speakers:</b> Elder Geri LeBlanc, Dalhousie's Elder in Residence Dr. Lori Turnbull, Director, Dalhousie School of Public Administration Eric J. Levy & Laura MacPherson, Conference Chairs		
9:30 - 10:15 a.m.	<b>Keynote Address:</b> Hosted by the MacEachen Institute for Public Policy and Governance	Admiral
The Atlantic Conference on Public Administration in Partnership with the MacEachen Institute for Public Policy and Governance is pleased to present the Honourable Scott Brison as our keynote speaker to kick off the conference.		
<b>Speaker:</b> The Honourable Scott Brison (Kings-Hants), Former President of Treasury Board of Canada		
10:15 - 10:30 a.m.	Networking Break	Admiral
10:30 - 12:00 p.m.	<b>Setting the Stage:</b> Atlantic Canada's Economy and Stories of Innovation from across the Region	Admiral
This introductory session will set the stage for the conference through a discussion around the current economic state in Atlantic Canada and trends that set the region apart from the rest of Canada. This session will explore trends in immigration, the aging population, major economic sectors for the region and how innovation could support Atlantic Canada's economic growth. The session will provide stories of innovation from across the Atlantic region from both a private and public sector perspective.		
<b>Speakers:</b> Thomas Storrington, Director of Economics and Statistics, Nova Scotia Department of Finance Richard Saillant, Economic Consultant, Ph.D Student (Dalhousie University, Political Science) Alex MacBeath, Managing Director, Island Capital Partners Mike Davis, Partner and Managing Director, Davis Pier Consulting		
12:00 - 12:30 p.m.	Lunch	Admiral
12:30 - 2:00 p.m.	<b>Expert Panel on International Trade:</b> Hosted by the MacEachen Institute for Public Policy and Governance	Admiral
2019 is bringing about new challenges and uncertainties when it comes to international trade. The trade landscape is becoming more complex and changes to these and other policies could have cascading effects on Canadian industries. This panel will bring together a group of trade experts to discuss global trade issues from an Atlantic Canadian perspective.		
<b>Panel Speakers:</b> Maryscott Greenwood, Principal in Dentons' Public Policy group; Chief Executive officer of the Canadian- America Business Council The Honourable Pierre Pettigrew Executive Advisor, International at Deloitte Canada; Government of Canada Special Envoy for the Canada-European Union Trade Agreement (CETA) Colin Robertson, Vice President and Fellow at the Canadian Global Affairs Institute		

# Conference Program Schedule

Thursday January 24<sup>th</sup>, 2019

## Day One: Innovation for a Healthier Economy

Time	Description	Room
2:00-2:15 p.m.	Networking Break	Admiral
2:15 –3:00 p.m.	<b>Student Paper Presentations:</b> Showcasing graduate student work based on the conference theme – Innovation for a Healthier Atlantic Canada	<b>Navigator East Compass BC</b>

Student Paper Presentations will be an opportunity for students and professionals to gather together and discuss current topics relevant to the field of public administration.

### Session A: (Navigator East)

#### Speakers:

**Emi Froud and Joshua Jones**, Dalhousie University, School of Public Administration  
*Business Innovation: Findings for Enhancing Atlantic Canada's Innovation Ecosystem*

**Shanna Trenaman**, Dalhousie University, School of Health Administration  
*A Collaborative Intervention for Streamlining Medication Appropriateness and Deprescribing within Integrated Health-Care Teams: The Role of Stakeholder and Patient Engagement*

**Blair Jones**, Dalhousie University, School of Public Administration  
*Health Technology Assessment Approaches for Orphan Drugs*

### Session B: (Compass BC)

#### Speakers:

**Robyn Moore**, Dalhousie University, School of Health and Human Performance  
*Research Proposal: The Experience of Stigma on Individuals Living with Mental Illness when Seeking Employment*

**Julia Rodgers**, Dalhousie University, Political Science  
*Engagement without Authority: A Case Study of Nova Scotia's Community Health Boards*

**Clare Heggie**, Dalhousie University, School of Health and Human Performance  
*Research Proposal: Barriers and Facilitators to Accessing Sexual Violence Related Health Services in Rural Nova Scotia*

3:00 – 4:30 p.m.	<b>Putting Innovation into Practice: Healthy Human Design Workshop</b>	<b>Admiral</b>
------------------	--	----------------

This hands-on practical workshop will be an opportunity for delegates to share their ideas and discuss how to move innovation into practice by taking a deep dive into the topic of Human Centred Design.

#### Speaker:

**Dr. Jenny Baechler**, Management without Borders Course Coordinator and Senior Instructor, School of Public Administration, Dalhousie University

4:30 – 6:00 p.m.	<b>Networking Social Event:</b> Presented by the Government of Nova Scotia	<b>Navigator East</b>
------------------	--	-----------------------

To wrap up the day and introduce the conference sub-theme for day two, Healthy People & Communities, participants will have a chance to hear about the newly launched provincial strategy "Shift: Nova Scotia's Action Plan for an Aging Population." This will be a great opportunity to network and mingle among students and professionals with an interest in public administration.

#### Speaker (5:00 p.m.):

**Simon d'Entremont**, Deputy Minister, Nova Scotia Department of Seniors

# Conference Program Schedule

## Friday January 25<sup>th</sup>, 2019

### Day Two: Innovation for Healthier People & Communities

Time	Description	Room
8:15 – 9:00 a.m.	Registration & Opening Prayer	Admiral
9:00 - 10:30 a.m.	<b>Panel: Innovation for the Future of Healthy Communities in Atlantic Canada</b> Presented by Davis Pier Consulting	Admiral
<p>Healthy people contribute to a healthy Atlantic Canadian region. This expert-led panel on innovation for the future of Healthy Communities will explore the relationships between healthy people and healthy communities. Topics will include the social determinants of health, harm reduction strategies, reducing health disparities and promising practices of innovation in community health practices.</p> <p><b>Panel Speakers:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li><b>Dr. Robert Strang</b>, Chief Medical Officer of Health, Government of Nova Scotia</li> <li><b>Dr. Lois Jackson</b>, Professor of Health Promotion, Faculty of Health Professions at Dalhousie University</li> <li><b>Dr. Ronald Milne</b>, Family Physician with Nova Scotia Brotherhood</li> <li><b>Cameron Campbell</b>, Director of Primary Health Care, Government of Newfoundland &amp; Labrador</li> <li><i>Panel Facilitator: Tari Ajadi</i>, PhD Student, Dalhousie University Political Science, Junior Fellow, MacEachen Institute for Policy and Governance</li> </ul>		
10:30 – 11:00 a.m.	Networking Break	Admiral
11:00 – 12:15 p.m.	<b>Solution Rooms: Rethinking Healthy Public Policy – Innovative Problem Solving</b>	
<p>The Solution Room is designed to provide expert-supported advice on today's most pressing public policy problems. Speakers will present on a topic of relevance to healthy communities and will facilitate discussion or activities with conference participants around solutions to the topic presented. Conference participants will have a chance to participate in their choice of two, 35-minute sessions, or one 90-minute session with the Policy Hack Team. Please sign up for your session of choice on our ACPA Conference app 'Convene'.</p> <p><b>Speakers:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li><b>Annika Voltan (Executive Director) &amp; Paul Shakato (Senior Director)</b>, Inspiring Communities</li> <li><b>Dr. Christine Saulnier</b>, Canadian Centre for Policy Alternatives</li> <li><b>Jennifer McGill and Bryan Daniels</b>, Davis Pier Consulting</li> <li><b>Policy Hack Representatives</b> - Nova Scotia Case Competition Team</li> </ul>		
12:15 – 1:00 p.m.	Lunch	Admiral

# Conference Program Schedule

## Friday January 25<sup>th</sup>, 2019

### Day Two: Innovation for Healthier People & Communities

Time	Description	Room
1:00 – 1:45 p.m.	<b>Public Service Inspiration and Student Paper Competition Awards</b>	<b>Admiral</b>
<p>Please join us in presenting the annual David MacDonald Memorial Award and School of Public Administration Alumni awards to student paper competition winners. As well at this time we will announce our annual Public Service Inspiration awards.</p>		
1:45-2:15 p.m.	<b>Get on Your Soap Box: Promising Practices and Ideas from across the region/institutions</b>	<b>Admiral</b>
<p>Conference participants will hear from a wide variety of community, academic, and industry experts as they “get on their soapbox” and present on topics related to the conference theme. Presentations will be Pecha Kucha style (20 slides x 20 seconds) – short, sweet, &amp; to the point.</p> <p><b>Speakers:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li><b>Tina Henningar</b>, Population Growth Coordinator, NOW Lunenburg County</li><li><b>Kelly Poirier</b>, Nutritionist, Mobile Food Market</li><li><b>Brendon Smithson</b> (Sport Consultant, NS Department of Communities Culture and Heritage) and</li><li><b>Kevin Sandy</b> (CEO 2020 NAIG Games Host Society), North American Indigenous Games in Nova Scotia</li><li><b>Tristan Cleveland</b>, PhD Student, Department of Political Science - Dalhousie University, Junior Fellow, MacEachen Institute for Public Policy</li></ul>		
2:15-2:30 p.m.	<b>Break</b>	<b>Admiral</b>
2:30-3:30 p.m.	<b>Innovation Workshop: Change Management</b>	<b>Admiral</b>
<p>Practices of innovation often rely on shaking up old ways of doing things, and inevitably, change. This session will explore the role of change management in the context of innovation and will leave the conference with tools and strategies that will help them navigate through processes of change.</p> <p><b>Speakers:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li><b>Dr. Scott Comber</b>, Change Management consultant, Dalhousie University Teaching Fellow</li></ul>		
3:30-4:30 p.m.	<b>Conference Closing Remarks</b>	<b>Admiral</b>
<p><b>Speakers:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li><b>Dr. Lori Turnbull</b>, Director, Dalhousie School of Public Administration</li><li><b>Eric J. Levy &amp; Laura MacPherson</b>, Conference Chairs</li></ul>		

# Programmation de la conférence

## Jeudi, 24 janvier 2019

### Jour 1: L'innovation pour une économie saine

Heure	Description	Salle
8:30 - 9:00	Inscription	Admiral
Prenez place, servez-vous un café et préparez-vous pour deux journées remplies d'apprentissage et de réseautage!		
9:00 - 9:30	Prière d'ouverture et mot d'ouverture	Admiral
<b>Conférenciers:</b> <b>Elder Geri LeBlanc</b> , coordonnatrice du programme Aînés en résidence, Université Dalhousie <b>Dr. Lori Turnbull</b> , directrice de l'École d'administration publique <b>Eric J. Levy &amp; Laura MacPherson</b> , président de la conférence et vice-présidente de la conférence		
9:30 - 10:15	<b>Discours principal: Organisé par le MacEachen Institute for Public Policy and Governance</b>	Admiral
La Conférence atlantique annuelle sur l'administration publique en partenariat avec le MacEachen Institute for Public Policy and Governance, a le plaisir d'accueillir l'honorable <b>Scott Brison</b> à titre de conférencier d'honneur. <b>Conférenciers:</b> L'Honorable <b>Scott Brison</b> (Kings-Hants), ancien Président du Conseil du Trésor du Canada		
10:15 - 10:30	Pause réseautage	Admiral
10:30 - 12:00	<b>Préparer le terrain: L'économie du Canada atlantique et les histoires d'innovation dans la pratique</b>	Admiral
Cette séance d'introduction préparera le terrain pour la conférence en tenant une discussion sur l'état actuel de l'économie du Canada atlantique et les tendances qui distinguent la région du reste du Canada. Cette séance portera sur les tendances de l'immigration, le vieillissement de la population, les principaux secteurs économiques de la région et la façon dont l'innovation pourrait soutenir la croissance économique du Canada atlantique. La séance présentera des histoires d'innovation provenant de toute la région de l'Atlantique, tant du point de vue du secteur privé que du secteur public. <b>Conférenciers:</b> <b>Thomas Storning</b> , Directeur de l'économie et de la statistique, ministère des Finances de la Nouvelle-Écosse <b>Richard Saillant</b> , Auteur, économiste <b>Alex MacBeath</b> , Directeur général, Island Capital Partners <b>Mike Davis</b> , Associé et directeur général, Davis Pier Consulting		
12:00 - 12:30	Dîner	Admiral
12:30 - 14:00	<b>Groupe d'experts sur le commerce international Organisé par le MacEachen Institute for Public Policy and Governance</b>	Admiral
L'année 2019 apporte de nouveaux défis et incertitudes en matière de commerce international. Les accords commerciaux qui existent depuis des décennies sont en cours de renégociation (ALENA, BREXIT) et de nouveaux accords commerciaux (AECG, PTP) ouvrent des possibilités aux entreprises canadiennes. Le paysage commercial devient de plus en plus complexe et les changements apportés à ces politiques et à d'autres pourraient avoir des effets en cascade sur les industries canadiennes. Ce groupe réunit des experts en commerce pour discuter de ces enjeux du point de vue du Canada atlantique. <b>Conférenciers:</b> <b>Maryscott Greenwood</b> Directrice du groupe Dentons' Public Policy; directrice générale du Conseil des affaires canadiennes-américaines <b>The Honorable Pierre Pettigrew</b> - Conseiller de direction, affaires internationales chez Deloitte Canada; envoyé spécial du gouvernement du Canada pour l'Accord économique et commercial global (AECG) Canada-Union européenne <b>Colin Robertson</b> - Vice-président et membre de l'Institut canadien des affaires mondiales		

# Programmation de la conférence

## Jeudi, 24 janvier 2019

### Jour 1: L'innovation pour une économie saine

Heure	Description	Salle
14:00-14:15	Pause réseautage	Admiral
14:15 –15:00	Présentation du travail des étudiants sur le thème de la conférence – L'innovation pour améliorer la santé du Canada atlantique	Navigator East Compass BC

Les exposés des étudiants seront l'occasion pour ces derniers et pour les professionnels de discuter des sujets d'actualité dans le domaine de l'administration publique.

#### Session A: (Navigator East)

##### Speakers:

**Emi Froud and Joshua Jones**, Dalhousie University, School of Public Administration  
*Business Innovation: Findings for Enhancing Atlantic Canada's Innovation Ecosystem*

**Shanna Trenaman**, Dalhousie University, School of Health Administration  
*A Collaborative Intervention for Streamlining Medication Appropriateness and Deprescribing within Integrated Health-Care Teams: The Role of Stakeholder and Patient Engagement*

**Blair Jones**, Dalhousie University, School of Public Administration  
*Health Technology Assessment Approaches for Orphan Drugs*

#### Session B: (Compass BC)

##### Speakers:

**Robyn Moore**, Dalhousie University, School of Health and Human Performance  
*Research Proposal: The Experience of Stigma on Individuals Living with Mental Illness when Seeking Employment*

**Julia Rodgers**, Dalhousie University, Political Science  
*Engagement without Authority: A Case Study of Nova Scotia's Community Health Boards*

**Clare Heggie**, Dalhousie University, School of Health and Human Performance  
*Research Proposal: Barriers and Facilitators to Accessing Sexual Violence Related Health Services in Rural Nova Scotia*

### 15:00 – 15:30 Mettre en pratique l'innovation : Atelier sur la conception pour les humains en santé Admiral

Cet atelier pratique sera l'occasion pour les délégués de mettre en pratique le concept d'innovation en examinant en détail le sujet de la conception centrée sur l'humain.

##### Conférencière:

**Dr. Jenny Baechler**, Coordinatrice du cours 'Management without Borders' et professeure, Université Dalhousie

### 16:30 – 17:30 Activité sociale de réseautage, présentée par le gouvernement de la Nouvelle-Écosse Navigator East

Pour conclure la journée et présenter le thème de la deuxième journée – Gens et communautés en santé – les participants auront l'occasion d'entendre le sous-ministre du ministère des Aînés de la Nouvelle-Écosse qui dévoilera le nouveau *Plan d'action VIRAGE pour la population vieillissante de la Nouvelle-Écosse*. Ce sera une excellente occasion de réseauter et d'établir des liens précieux.

##### Conférencier:

**Simon d'Entremont**, sous-ministre du ministère des Aînés de la Nouvelle-Écosse

# Programmation de la conférence

## Vendredi, 25 janvier 2019

### Jour 2: Innovation pour des gens et des collectivités en santé

Heure	Description	Salle
8:15 – 9:00	Inscription et prière d'ouverture	Admiral
9:00 - 10:30	<b>Groupe d'experts sur l'innovation pour des gens et des collectivités en santé au Canada atlantique</b> Présenté par Davis Pier Consulting	Admiral
<p>Les personnes en santé contribuent à la santé du Canada atlantique. Ce groupe d'experts sur l'innovation pour l'avenir des communautés en santé se penchera sur les relations entre les gens en santé et les communautés en santé. Les sujets abordés comprendront les déterminants sociaux de la santé, les stratégies de réduction des méfaits, la réduction des disparités en santé et les pratiques prometteuses d'innovation en santé communautaire.</p> <p><b>Conférenciers:</b> <b>Dr. Robert Strang</b>, médecin hygiéniste en chef de la province de la Nouvelle-Écosse <b>Dr. Lois Jackson</b>, professeur de promotion de la santé, Faculté des professions de la santé de l'Université Dalhousie <b>Cameron Campbell</b>, directeur des soins de santé primaires, gouvernement de Terre-Neuve et du Labrador <b>Dr. Ronald Milne</b>, médecin de famille de l'équipe de soins de santé; Fraternité de la Nouvelle-Écosse Facilitateur: <b>Tari Ajadi</b>, Étudiante au doctorat en sciences politiques à l'Université Dalhousie, boursière junior, MacEachen Institute for Public Policy and Governance</p>		
10:30 – 11:00	Pause réseautage	Admiral
11:00 – 12:15	<b>Salles de solution : Repenser les politiques publiques favorables à la santé – Solutions novatrices aux problèmes</b>	
<p>La salle de solution est conçue pour fournir des conseils éclairés par des experts sur les problèmes actuels de politiques publiques les plus urgents. Les conférenciers feront une présentation sur un sujet lié aux problèmes actuels de politiques publiques et animeront des discussions ou des activités avec les participants sur des possibles solutions. Les participants auront l'occasion de participer à deux séances de 40 minutes ou à une séance de 90 minutes avec l'équipe « de piratage politique ».</p> <p><b>Conférenciers:</b> <b>Annika Voltan (Executive Director) &amp; Paul Shakato (Senior Director)</b>, Communautés inspirantes <b>Dr. Christine Saulnier</b>, Centre canadien de politiques alternatives <b>Jennifer McGill and Bryan Daniels</b>, Davis Pier Consulting <b>Piratage des politiques – équipe de compétition de cas de la Nouvelle-Écosse</b></p>		
12:15 – 13:00	Dîner	Admiral

# Programmation de la conférence

## Vendredi, 25 janvier 2019

### Jour 2: Innovation pour des gens et des collectivités en santé

Heure	Description	Salle
13:00-13:45	<b>Cérémonie de remise du prix Inspiration et du prix du concours de communications étudiantes</b>	<b>Admiral</b>
<p>Joignez-vous à nous pour présenter les lauréats annuels du prix commémoratif David MacDonald et des diplômés de l'École d'administration publique aux lauréats du concours de rédaction. Nous annoncerons également nos prix annuels Inspiration du service public.</p>		
13:45-14:15	<b>Boîte à savon : Pratiques et idées prometteuses des institutions de l'ensemble de la région</b>	<b>Admiral</b>
<p>Les participants pourront entendre une grande variété d'experts de la communauté, du milieu universitaire et de l'industrie alors qu'ils « prendront place dans leur boîte à savon » et présenteront des exposés sur des sujets liés au thème de la conférence. Les présentations seront de style Pecha Kucha – brèves et concises.</p> <p><b>Conférenciers:</b> <b>Tina Henningar</b>, Coordonnateur de la croissance démographique NOW Comté de Lunenburg <b>Kelly Poirier</b>, Nutritionniste, marché de l'alimentation mobile <b>Brendon Smithson</b> (Consultant en sport, ministère de la Culture, de la Culture et du Patrimoine de la Nouvelle-Écosse)&amp; <b>Kevin Sandy</b> (CEO 2020 Société d'accueil jeux autochtones de l'Amérique du Nord) <b>Tristan Cleveland</b>, Étudiant au doctorat, Département de science politique - Université Dalhousie, boursière junior, MacEachen Institute for Public Policy and Governance</p>		
14:15-14:30	<b>Pause</b>	<b>Admiral</b>
14:30-15:30	<b>Atelier sur l'innovation : Gestion du changement</b>	<b>Admiral</b>
<p>Les pratiques d'innovation reposent souvent sur le bouleversement des anciennes façons de faire les choses et, inévitablement sur le changement. Cette séance explorera le rôle de la gestion du changement dans le contexte de l'innovation et permettra d'identifier des outils et des stratégies permettant de naviguer dans les processus de changement.</p> <p><b>Conférencier:</b> <b>Dr. Scott Comber</b>, Conseiller en gestion du changement, professeur à l'Université Dalhousie</p>		
15:30-16:30	<b>Cérémonie de remise du prix Inspiration et du prix du concours de communications étudiantes</b> <b>Mot de la fin</b>	<b>Admiral</b>
<p><b>Conférencière:</b> <b>Dr. Lori Turnbull</b>, directrice de l'École d'administration publique <b>Eric J. Levy &amp; Laura Beth MacPherson</b>, président de la conférence et vice-présidente de la conférence</p>		